
PROTOKÓŁ 13/2022
ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – Finansowej Inwestycji oraz Porządku 
Publicznego ,Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, Oświaty, Kultury, Sportu oraz 
Turystyki i Promocji Gminy oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Orzyszu w dniu 23 listopada 2022 roku w sali nr 113 Urzędu Miejskiego  w 
Orzyszu.

Obradom przewodniczył Dariusz Kizling – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, który o godz. 1300 otworzył posiedzenie i powitał wszystkich obecnych na sali. Listy 
obecności jako załącznik 1 do protokołu.
Radni obecni na posiedzeniu:

 Komisja Gospodarczo – Finansowej Inwestycji oraz Porządku Publicznego na stan 7 
członków obecnych – 6 radnych.

 Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej, Oświaty, Kultury, Sportu oraz Turystyki i Promocji 
Gminy na stan 8 członków obecnych – 7 radnych.

 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na stan 6 członków obecnych – 6 radnych.

Ad. 2
Do porządku obrad Burmistrz zgłosił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
Przewodniczący Komisji przedstawił pod głosowanie wniosek Burmistrza. 
Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami ,,za”, ,,przeciw” - 0, ,,wstrzym. Się” - 0 przyjęli wniosek. 
Następnie Przewodniczący posiedzenia zaproponował dodanie projektu uchwały w pkt. 6 jako 
ppkt. f) i zarządził głosowanie. Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami ,,za” 
przyjęły porządek posiedzenia po zmianach. 
Realizowany porządek spotkania:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.
4. Funkcjonowanie oświaty w Gminie Orzysz w roku szkolnym 2021/2022.
5. Podatki i opłaty lokalne na 2023 rok – projekty uchwał w sprawie:

a) obniżenia ceny skupu żyta – przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego 
na obszarze Gminy Orzysz;
b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;
d) opłaty targowej;
e) opłaty miejscowej

6. Rozpatrzenie projektów uchwał na Sesję Rady Miejskiej w Orzyszu w sprawie:
a) uchwalenia rocznego Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok;

b) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Orzysz;
c) sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej;
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orzysz na lata 2022-2026;
e) zmiany budżetu Gminy Orzysz na rok 2022;
f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego.
7. Wnioski, zapytania, informacje.
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- wniosek z interpelacji Radnej Elżbiety Bartkowskiej o przeanalizowanie możliwości 
wystąpienia Gminy Orzysz z MZMGO.

Ad. 3
Do protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji uwag nie zgłoszono, a więc został przyjęty przez 
aklamację.

Ad. 4
Funkcjonowanie oświaty w Gminie Orzysz w roku szkolnym 2021/2022 przedstawiła Zastępca 
Burmistrza Beata Jażdżewska . Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Celem 
uzupełnienia wskazała na wydatki, na które Gmina z ministerstwa nie otrzymuje środków: 
zakładowy fundusz świadczeń socjalnych jest obligatoryjny a nie subwencjonowany i w 2021 
roku wyniósł 476 tys. zł. a w 2022 roku  0,5 mln zł i co roku wzrasta. Dodatkowe koszty generują 
także dodatki niesubwencyjne a obligatoryjne, jak na przykład za wychowawstwo, dodatek 
wiejski, motywacyjny, kierowniczy, godziny ponadwymiarowe, za klasy łączone czy zastępstwo 
doraźne. Niestety koszty co roku wzrastają. Od 1 listopada 2022 r. obowiązuje nowa stawka za 
obiady z 4,10 wzrosła do 5 zł. W 100% zabezpieczone przez ministerstwo są godziny rewalidacji, 
godziny pracy z dziećmi niepełnosprawnymi. W minionym roku szkolnym szkoły prowadziły 
różne projekty i Zastępca wskazała na te, na które otrzymano dofinansowanie, np. Laboratoria 
przyszłości, zajęcia z policjantami pn. PROFILAKTYKA SMYKA, doposażenie kuchni i stołówki w 
szkole. 
Uzupełnieniem Burmistrz wskazał, że największym problemem jest utrzymanie szkół wiejskich, 
im mniej uczniów w klasie tym więcej samorządy muszą dokładać. Gmina Orzysz prowadzi 
działania ratunkowe, aby ratować istnienie szkoły wiejskiej: OREW w Okartowie i szkoła 
branżowa w Dąbrówce. 
Dorota Sienkiewicz jako radna od wielu lat słyszy, że oświata jest nie dofinansowana. Zapytała 
Burmistrza, kiedy spotyka się z innymi samorządowcami to jakie mają propozycje, czy 
parlamentarzyści monitują tej sprawie.
Burmistrz odpowiedział, że wszyscy samorządowcy dostrzegają ten problem i podnoszony na 
różnego rodzaju konwentach. Rozwiązaniem już byłoby, gdyby rząd płacił w 100% pobory 
nauczycieli. Natomiast współpraca z parlamentarzystami z różnych opcji w sferze inwestycyjnej 
układa się bardzo dobrze, zaś w przypadku oświaty brak jakiejkolwiek współpracy. Samorządy na 
swoich korporacjach podkreślają, że są bezradne, nikt nie słucha, nie może się przebić.
Przewodniczący Komisji zapytał o średnią wieku nauczycieli 
Zastępca odpowiedziała, że jest to grupa wiekowa 40+ do 50. Burmistrz dodał, że nauczyciele po 
osiągnięciu praw emerytalnych przechodzą na emeryturę. 
Przewodniczący Komisji  stwierdził, że w jego opinii już wszystkie możliwości zmierzające do 
optymalizacji kosztów, wykorzystania systemowych możliwości wygenerowania dodatkowych 
środków zostały wykorzystane a samorządy doszły do ściany za którą jest przepaść. Powszechna 
jest też niesprawiedliwa opinia, że nauczyciele bardzo dużo zarabiają a mało pracują, co jest 
kompletną nieprawdą.
Więcej pytań nie zgłoszono.

Ad. 5
Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta – przyjmowanej jako podstawa 
obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Orzysz.
Uzasadnienie przedstawił  Burmistrz. Stawkę zaproponowaną  na 2023 roku przez Prezesa GUS-u 
z 74,05 zł proponuje się obniżyć do 64 zł co daje różnicę 10 zł w stosunku do 2022 roku. 
Inspektor Aneta Wawiernia przedstawiła podatek rolny od strony teoretycznej. Wyjaśniła 
pojęcie hektara przeliczeniowego oraz jego przykładowe wyliczenia. Wskazała jak kształtowała 
się górna stawka podatku i stawka obniżona na przestrzeni lat 2012 – 2023. Przedstawione 
informacje zawarte są w prezentacji, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Zbigniew Książek przytoczył przykład terenów rolnych 400 ha po państwowym gospodarstwie 
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rolnym, które obecnie dzierżawione są przez osoby z innych województw. Na tych gruntach nie 
prowadzą żadnej produkcji rolnej, tylko pobierają dopłaty do użytków zielonych 2,5 tys zł za 
hektar. Zwrócił uwagę jakie są to pieniądze. W opinii Radnego obniżając zaproponowaną przez 
Prezesa GUS-u stawkę ceny skupu żyta Gmina obniża podatek dla takiego rodzaju rolników i traci 
pieniądze, które mogłyby trafić do budżetu. Okoliczne samorządy już dawno stosują górną 
granicę podatku, jak np. Biała Piska która jest typowo gminą rolniczą. Zachowanie górnej granicy 
podatku nie działa na szkodę dla rolników mieszkających w Gminie Orzysz, ponieważ mogą 
skorzystać z różnego rodzaju ulg. Wobec przedstawionych faktów Radny przedstawił formalny 
wniosek o podwyższenie podatku rolnego do górnej granicy 74,05 zł. 
Burmistrz przypomniał, że przy omawianiu budżetu na 2021 rok mowa była, iż rolnicy korzystają 
z ulg podatkowych, tak jak przedsiębiorcy, ponieważ Gmina reaguje na trudne sytuacje i udziela 
wsparcia.
Zbigniew Krawczyk zwrócił uwagę na przeliczenie hektarów dla rodzimych rolników 
indywidualnych, którzy również posiadają grunty wielohektarowe.
Zbigniew Książek przypuszcza, że hektary łącznie mogą stanowić 30 % całości gruntów będących 
w posiadaniu rolników wieloobszarowców. 
Adam Myka zauważył, że podatek rolny jest podatkiem powszechnym, jak każdy inny i dotyczy 
osób nisko i wysoko zarabiających. Wobec czego zwrócił się do Radnych o podjęcie decyzji bez 
emocji. 
Zbigniew Krawczyk zauważył, że nie wszyscy nabywcy ziem po pegeerowskich tylko pobierają 
dopłaty, przytoczył przykłady osób, które prowadzą produkcję zwierzęcą i rolniczą. Rolnicy 
otrzymują dopłaty do hektara jako rekompensata kosztów poniesionych przy produkcji.
Zbigniew Książek jeszcze raz podkreślił, że zależy mu, aby te pieniądze zostały w budżecie Gminy. 
Rozumie, że ten podatek będą płacić też nasi rolnicy ale oni mogą skorzystać z różnego rodzaju 
ulg, w zależności od okoliczności. Tak zwani wieloobszarowcy też zarabiają, otrzymują dopłaty a 
nie mieszkają tutaj. Zdaniem Radnego lepiej zatrzymać środki w budżecie Orzysza i 
zainwestować je w naszej gminie np. naprawić drogę naszym rolnikom.
Burmistrz zauważył, że w naszej gminie rolnicy posiadają gospodarstwa średnio do 50 hektarów, 
bierze dopłaty i inwestuje w swoje gospodarstwo, kupując środki , potrzebny sprzęt. Natomiast 
w przypadku dużych przedsiębiorców to chodzi o zysk. . 
Więcej pytań nie zgłoszono i Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek formalny 
Zbigniewa Książek o pozostawienie stawki zaproponowanej przez Prezesa GUS-u. W głosowaniu 
jawnym 6 radnych oddało głos ,,za”, 5 było ,,przeciw” i 2 ,,wstrzym. Się”. Wynik głosowania 
zadecydował, że stawka została przyjęta przez Komisje. 
Aneta Wawiernia przypomniała, że przy górnej stawce nie przyjmuje się uchwały.

b) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz zwracając uwagę na dołączony do projektu wykaz stawek. 
W proponowanym projekcie stawki podatków zastosowano wskaźnik inflacji 11,8%
Aneta Wawiernia omówiła wspomniany wykaz przedstawiający obowiązujące stawki z 2022 r. , 
ze stawkami podniesionymi o 11,8% w stosunku do 2022 r. i stawkę górną proponowaną przez 
ministerstwo finansów na 2023 plus stawki z tego roku z gmin sąsiednich. 
Adam Myka zaproponował stawkę podatku nieruchomości na cele mieszkaniowe zmniejszyć do 
0,82 zł. 
Burmistrz wyraził zgodę i zmianę stawki zaproponował w ramach autopoprawki. 

Żadnych pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.
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3) Projekt uchwały w sprawie  wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
Uzasadnienie przedstawiła Aneta Wawiernia. Każda pozycja została podniesiona o 11,8%. Po 
podniesieniu podatku o wspomniany wskaźnik dla budżetu Gminy będzie to 24 tys zł 
dodatkowo. 
Przewodniczący Komisji Dariusz Kizling zapytał jak przedstawiają się stawki w innych gminach. 
Aneta Wawiernia odpowiedziała, że skoncentrowano się tam, gdzie jest najwięcej sam. 
Wojskowych. Miasto Giżycko w zeszłym roku bardzo mocno podniosło stawki podatku od 
środków transportowych, Gmina Orzysz ma trochę wyższe stawki.
Żadnych pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

d) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej.
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Stawkę podniesiono również o 11,8 %.
Żadnych pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

e) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej.
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Stawkę podniesiono również o 11,8 %.
Żadnych pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

Ad. 6
a) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu Współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 
rok "

Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Taka uchwała podejmowana jest co roku. Program był 
szeroko społecznie konsultowany. 
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. Się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

b) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w 
Gminie Orzysz

Uzasadnienie przedstawiła Zastępca Burmistrza. Dotychczas dla rodziców dowożących swoje 
dzieci do szkół specjalnych własnym samochodem następował zwrot kosztów następował na 
podstawie ustalonej średniej ceny paliwa.  na podstawie Teraz ustawodawca nałożył obowiązek 
zwrot dowozu na podstawie rozporządzenia, podobnie do rozliczeń delegacji służbowych. 
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
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głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. Się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

c) Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze 
bezprzetargowej;

Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Uchwała dotyczy działki z usadowionym na niej budynkiem 
kwiaciarni (ul. Wojska Polskiego)
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 11; „przeciw” – 1; „wstrzym. Się” – 1
Komisje wydały opinię pozytywną.

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022- 2026
Uzasadnienie przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Kamińska zgłaszając autopoprawkę do 
projektów uchwał. W pierwszej kolejności omówiła zmiany do budżetu. Burmistrz zarządzeniem 
wprowadził kwotę dochodów i wydatków w wys. 282 tys zł z przeznaczeniem na zakup 
transportu węgla. Wpłynęły środki na wypłatę dodatków wrażliwych. Następnie wpłynął też 
wniosek Dyrektor Muzeum o zwiększenia dofinansowanie dotacji celowej  na realizację  zadania 
( remont centrum muzealno - edukacyjne) wobec powyższego konieczne było zgłoszenie 
autopoprawek. 
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2031 i zarządził głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. Się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

e) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2022  
Uzasadnienie do projektu Skarbnik przedstawiła przy zmianach WPF-u.
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

f)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o 
świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego.

Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Gmina Orzysz przygotowuje się do organizacji transportu 
publicznego i podejmuje szereg uchwał.  W ramach przetargu została wyłoniona firma – 
przewoźnik i przedłożony projekt uchwały kończy ten proces i wyraża zgodę na zawarcie 
porozumienia Gminy z wykonawcą. W ramach tego działania Marszałek na wniosek Gminy 
uruchomił trzy pary autobusów: jedna para -Ełk- Orzysz – Olsztyn i odwrotnie, dwie pary: do 
Mrągowa przez Orzysz.  
Przewodniczący Komisji Dariusz Kizling zapytał o obowiązki jakie z tego zadania wynikają.
Burmistrz odpowiedział, że Gmina w ramach własnego systemu transportu zabezpieczają dla 
uczniów dowóz do szkół. Nie będą już jeździły autobusami szkolnymi. Na ten cel przeznaczone 
będą środki, które przeznaczone na dowóz dzieci do szkół. W innych gminach ten system się 
sprawdza i po roku funkcjonowania sprowadza się do tego, że samorządy nie wydają więcej 
pieniędzy niż wcześniej na dowóz dzieci do szkół. Do 1 km wojewoda dopłaca 3 zł, a marszałek 
zwraca różnicę w cenie biletu uczniowskiego.  W ramach tego zadania Gmina ma obowiązek 
oznakować przystanki oraz umieścić tablice informacyjne.  
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Linia Marszałka jest odrębną linią, finansowaną przez marszałka w 100%  i wspiera system 
gminny.
Dariusz Kizling zapytał na jaki okres Wojewoda związany jest umową.
Burmistrz odpowiedział, że na rok, Gmina z przewoźnikiem również na rok, potem docelowo 
umowę można przedłużyć na 10 lat.
Adam Myka zauważył, że jest to dobry zwrot, że samorządy zaczynają organizować transport 
publiczny, ponieważ są miejscowości kompletnie pozbawione połączeń i osoby nie mające 
samochodów muszą korzystać z usług sąsiadów lub dość drogich usług przewoźników.
Anna Pilarczyk Przewodnicząca Rady wyraziła obawę, czy w dzisiejszej dobie samochodów 
transport publiczny będzie opłacalny, może przynosić straty. Dobrze, że umowa podpisywana 
jest na rok.
Burmistrz powiedział, że od początku kadencji nie ma zebrań wiejskich, na których mieszkańcy 
by nie wspominali o braku połączeń. 

Więcej pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie.
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. Się” – 0
Komisje wydały opinię pozytywną.

Ad.6
Edward Majewski  Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarczo-Finansowej, Inwestycji oraz 
Porządku Publicznego przekazał informację o wniosku Burmistrza, który wpłynął do Rady w celu 
wydania opinii w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego  ( aportu) do Społecznej Inicjatywy 
Mieszkaniowej KZN – Warmia i Mazury Sp. z o.o. w organizacji z siedzibą w Olsztynku 
nieruchomości oznaczonej nr geod. 204/40 o pow. 0,4486 ha położonej w obrębie geod. miasta 
Orzysz, przy ul. Ełckiej. Radni mieli możliwość zapoznać się z wnioskiem, ponieważ otrzymali go 
pocztą elektroniczną. Pytań do wniosku nie zgłoszono wobec powyższego Edward Majewski 
zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii.
Członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy wniosek. Wniosek i 
opinia stanowią załącznik nr 4 do protokołu.

W dalszej części punktu uczestnicy spotkania pochylili się nad wnioskiem Radnej Elżbiety 
Bartkowskiej skierowanym w interpelacji do Radnych o rozważenie możliwości wystąpienia 
Gminy Orzysz z MZMGO w Giżycku i podpisanie umowy z tańszym operatorem. Operatorem, 
który świadczy tańsze usługi dla mniejszych przedsiębiorców. Problem jest płacenie za każdy 
rodzaj frakcji odpadów, wysokie są opłaty i za duże pojemniki na odpady. Przedsiębiorcy nie 
produkują tyle odpadów ile zakłada Związek, często bywa tak, że pojemniki są puste.
Burmistrz poinformował, że już wcześniej ten temat był podnoszony. Odbywały się spotkania w 
tym temacie z Prezesem Ogłuszka przy udziale przedsiębiorców. Po spotkaniu Burmistrz 
skierował pismo do Związku, otrzymaną odpowiedź przekazał do do Radnych.  W najbliższy 
piątek planowany jest wyjazd Burmistrza, Radnej Elżbiety Bartkowskiej oraz przedsiębiorców do 
Prezesa Ogłuszki w celu wyjaśnienia i omówienia zgłoszonych problemów. Burmistrz 
przypomniał, że razem z Radnym Adamem Myka są przedstawicielami gminy Orzysz w Związku i 
zapewnił, że wielokrotnie ten temat był zgłaszany. Zgłaszany był już na etapie SIWZ-u na okres 
obowiązywania obecnego rozstrzygnięcia przetargu. Specyfikacja została stworzona bez głębszej 
konsultacji z członkami Zarządu i Burmistrzami Gmin będących członkami Związku. Burmistrz  
uznał, że to nie jest merytoryczna dyskusja i na znak protestu wystąpił z Zarządu. Rozstrzygnięty 
przetarg obowiązuje do końca 2023 r. i nie ma możliwości zmienić zapisów. 
Sugerowane wystąpienie ze Związku nie jest prostą sprawą. Gmina Orzysz jest członkiem, 
wyłożyła potężne środki, jest pytanie czy występując będą odzyskane. 
Burmistrz poinformował, że Wójt Wydmin złożył wniosek do Zarządu, aby gminy stały się 
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udziałowcami w Spółce w zależności od zainwestowanych środków. 
Odpowiadając na zadane pytania przez Radną Burmistrz poinformował, że przedsiębiorcy, tak 
jak każdy obywatel ma obowiązek otrzymać cały pakiet frakcji, do tego obliguje ustawa. 
Temat odpłatności przez mikro i makro przedsiębiorców poruszany był na posiedzeniach 
Związku co najmniej już od trzech lat. Burmistrz w tym temacie sam zwrócił się z pismem do 
Związku, była to wręcz skarga. Pismo zostało przeanalizowane przez Zarząd i Burmistrz otrzymał 
zapewnienie, że uwagi będą brane pod uwagę przy kolejnym tworzeniu regulaminu. Regulamin 
wywozu odpadów tworzony jest Związek i samorządowcy je zatwierdzają. Prezes Ogłuszka sam 
zauważa w ostatnim piśmie, że system należy poprawić i w nowym regulaminie planują 
wprowadzić worki. Burmistrz uważa, że worki i pojemniki powinny być minimalnie 20-30 litrowe 
i taka pojemność byłaby adekwatna do potrzeb i tym samym zmniejszyłaby się cena za usługę. 
Obowiązek ustawowy posiadania pojemników do wszystkich frakcji powoduje, że w miejscu, 
gdzie pięciu przedsiębiorców prowadzi działalność, należy ustawić 25 pojemników. Dobrym 
rozwiązaniem byłaby możliwość łączenia się na zasadzie wspólnot mieszkaniowych. Burmistrz 
ma nadzieję, że piątkowe spotkanie przyniesie odpowiedź na pytania z interpelacji Radnej 
Elżbiety Bartkowskiej. Prezes Ogłuszka telefonicznie poinformował Burmistrza, iż powoła zespół, 
który przygotuje SIWZ do nowego przetargu. W skład Zespołu będą wchodzić przedstawiciele 
zgromadzenia wspólników, Burmistrz zaproponuje Radną Elżbietę Bartkowską, jako 
przedstawicielkę orzyskich przedsiębiorców.  
W opinii Burmistrza w MZMGO powinna jeszcze zmienić się struktura  związku i powinna być jak 
w Stowarzyszeniu WJM, gdzie udziałowcami są samorządowcy a na czele zgromadzenia stoi 
zarząd, który też składa się z samorządowców. 
Przedsiębiorca Marek G. przedstawił informacje o niższych opłatach i korzystniejszych 
rozwiązaniach jakie obowiązują w sąsiednich gminach będących członkami innych związków. 
Burmistrz przypomniał, że gminy należące do MZMGO w Giżycku mają takie same zasady i takie 
same opłaty. Inne zarzuty przedsiębiorców kierowane pod adresem Związku dotyczyły także nie 
wywiązywania się z harmonogramu wywozów, płacenia za puste pojemniki frakcji, których 
przedsiębiorcy mało produkują lub wcale. Poddał pod rozważenie możliwości wystąpienia ze 
Związku w Giżycku i dołączenia do Związku w Siedliskach. 
W związku z tym, że przedstawione ceny są niższe Burmistrz i Radny Adam Myka bardzo chętnie 
zapoznają się z regulacjami z myślą o przedstawieniu ich do Związku. Burmistrz podkreślił, że są 
reprezentantami przedsiębiorców i bardzo chętnie przekażą zgłoszone uwagi. 
Burmistrz też zauważył, iż niższe ceny wynikają z faktu, że przywołane przez przedsiębiorcę 
Gminy ustalają regulaminy uchwałami Rady Gminy, a do związku należą tylko dlatego, aby mieć 
miejsce do oddania śmieci. Samodzielnie odbierają śmieci, ustalają cenę  i swoim transportem 
odwożą lub wynajmują firmę,która na danym terenie wykonuje operację. Burmistrz 
przypuszcza, że wspomniana przez Pana Marka Gmina Biała Piska dokłada do śmieci, ponieważ 
przedstawione stawki są stałe od kilku lat, są nierealne i nie bilansują zbiórki śmieci. 
Burmistrz zaproponował, aby w tym momencie zakończyć rozważanie tematu i powrócić do 
tematu po piątkowym spotkaniu.
Na zakończenie tematu orzyski Przedsiębiorca zauważył, że gdyby mikro-przedsiębiorcy płacił 
tylko za frakcję, które rzeczywiście wytwarzają nie byłoby problemu. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący obrad Dariusz Kizling o godz. 15:45 
zamknął wspólne posiedzenie Komisji.

Obradom przewodniczył: 
 /-/ Dariusz Kizling

Protokół sporządziła: /-/ Joanna Drabent
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